
 
1.Hockey Heeze , de vereniging en het belang voor onze gemeente.

Hockeyclub Heeze is een vereniging met 477 leden. Het leden aantal is verdeeld over 149 jongens/ 
mannen en 328 meisjes/ vrouwen.  173 senioren en 304 junioren 
De club heeft leden uit verschillende omringende dorpen en heeft hiermee een belangrijke regionale 
functie. Uit onze eigen gemeente zijn de leden als volgt verdeeld: 

345 leden uit Heeze, 30 uit Sterksel, 46 uit Leende. Daarnaast komen er ook leden uit o.a. 
Maarheeze, Eindhoven, Geldrop, Budel, Nuenen, Waalre en enkele andere dorpen/steden. 

Op dit moment hebben we 12 seniorenteams en 22 jeugdteams die wekelijks gebruik maken van 
onze twee velden. De jeugdteams spelen hun thuiswedstrijden op zaterdag. De seniorenteams op 
donderdagavond en op zondag. Naast de officiële teams hebben we ook een trainingsgroep die 
iedere dinsdagavond traint. Dit is een groep senioren in alle leeftijdscategorieën. (20-70 jaar).

Vrijwilligers

Naast de actieve leden hebben we een grote groep vrijwilligers die allemaal werkzaamheden 
uitvoeren op de club. O.a. commissieleden, coaches, bardiensten, onderhoud, poetsploeg en nog 
veel meer. 
De club is dus een plek waar veel inwoners uit onze gemeente samen komen. Als basis om te 
sporten, maar ook om elkaar te ontmoeten. 

“Borgen/ uitbreiden van sportfaciliteiten in Heeze, Leende, Leenderstrijp en Sterksel waar jong en 
oud kunnen bewegen (gezonde leefstijl) en elkaar daarbij kunnen ontmoeten”. 
Uit Raadsprogramma Heeze-Leende

2.Ambities

Samen sporten, samen plezier maken
De ambities van onze vereniging zijn tweeledig. Aan de ene kant is het onze ambitie om zo veel 
mogelijk kinderen, maar ook volwassen aan het sporten te krijgen. Samen sporten, samen bewegen, 
plezier maken, winnen maar ook verliezen in teamverband. Onze ambitie rijkt echter verder dan het 
sportveld. Ook naast het training ontmoeten onze leden en vrijwilligers elkaar. We organiseren 
verbindende activiteiten voor jong en oud. Ook voor mensen buiten de club zijn er mogelijkheden. 
We zien vriendschappen ontstaan tussen leden uit verschillende dorpen. Het gele shirt van de club is 
hierbij de verbindende factor. 

Prestaties
Aan de andere kant hebben we ook de ambitie om ons met de grotere verenigingen uit de regio te 
meten. De eerste teams hebben als doel om op een zo hoog mogelijk niveau te spelen. 
Ons eerste damesteam is vorig jaar gepromoveerd van de 3e naar de 2e klasse. Een prima prestatie 
aangezien we vaak tegen verenigingen uit grotere dorpen/steden spelen.
Ons heren team heeft te maken met een vertrek van een aantal bepalende spelers, waardoor ze 



vorige jaar gedegradeerd zijn van de tweede naar de derde klasse.

Opleiden voor de top van Nederland
Onze club heeft de laatste jaren ook de nodige talenten geleverd voor clubs als Oranje Rood of Den 
Bosch. Enkele spelers hebben daadwerkelijk de overstap gemaakt en spelen nu in de top van 
Nederland. Vanuit het verleden en ook nu zijn er meerdere jeugdige talenten geweest die de 
overstap hebben gemaakt van de jeugd van Heeze naar de landelijke top. Van daaruit zijn er 
meerdere spelers doorgegroeid naar de Hoofd- en Overgangsklasse van de Nederlandse en Belgische 
hockeycompetities. Enkelen hebben zelfs het Nederlands elftal gehaald.  o.a. Valerie Magis, Marcel 
Balkenstein, en Charlotte Derkx. Voor onze jeugd zijn dit ontzettend goede rolmodellen. Ze geven de 
jeugd in onze gemeente de kans om te groeien en uiteindelijk ook sportieve doelen te bereiken.  

3.Uitdagingen voor de club

Terugloop ledenaantal
Mede door o.a. een lange corona periode merken we dat er meer leden hebben opgezegd. Zowel 
senioren als jeugdleden. Het niet meer voor langere tijd jezelf willen vastleggen, niet meer willen 
binden aan teamactiviteiten zijn een veelgehoorde reden. Ook de wens om flexibel te sporten speelt 
mee. Daarnaast merken we dat er ook steeds meer kinderen zijn die geen sport meer beoefenen, of 
steeds “van sport naar sport” hoppen. Een zorgelijke ontwikkeling waar we als club graag op willen 
inspelen.
De accommodatie speelt hierin een belangrijke rol. (Aanzuigende werking voor huidige leden maar 
ook naar mogelijke nieuwe leden).
Bij verenigingen in de regio zijn de voorzieningen een stuk beter, wat het aantrekkelijker maakt om 
daar te sporten. (accommodatie en velden). 

We zien leden van onze vereniging vertrekken naar Geldrop, Oranje Rood of HOD. Een zorgelijke 
ontwikkeling, die we o.a. door de aanleg van een nieuw veld een halt toe willen roepen. Ook 
duidelijkheid over de termijn en de vorm van een nieuwe/vernieuwde accommodatie zou daarbij 
helpend zijn.

Energiekosten en verduurzaming

Hockey Heeze wordt geconfronteerd met hoge energieprijzen. Sinds 2021 zijn de tarieven 
verdrievoudigd. (zie tabel hieronder)
Een eerste stap richting energie- en kostenbesparing is gemaakt door bewust te besparen. De kachel 
wat lager, trainingsverlichting in plaats van wedstrijdverlichting aan als dat kan, deur van de kantine 
dicht etc. Heel graag zouden wij investeren in duurzame energie-oplossingen. Een pasklare oplossing 
is er echter niet voor ons. Wij zitten in de klem door:

• de locatie (zonnepanelen zijn niet makkelijk te plaatsen door de ligging in het bos)
• De mogelijke afschaffing van de salderingsregeling (het gros van ons elektriciteitsverbruik is 

in de avonduren) 
• de staat van ons clubhuis in combinatie met de ontwikkeling van masterplan Lambrek. Al 

jaren wordt gesproken over een nieuw clubhuis, al dan niet in combinatie met de voetbal. 
Isolatiemaatregelen aan het huidige gebouw of investering in een duurzaam energiesysteem 
vragen om forse investeringen. De onzekerheid over de termijn waarop een nieuw clubhuis 
wordt gerealiseerd, maakt dat een dergelijke investering niet is te verantwoorden. 

 
                                         Overzicht tarieven Energiekosten 2021 t/m 2023         

 Product  2021 2022 2023 Verschil Stijging kosten 
2022 t.o.v. 2023

Elektriciteit normaal € 0.0552  € 0,19210  € 0,6949  +€ 0,5028  + 72,4 %  



 ex BTW  

Elektriciteit dal 
 ex BTW 

€ 0.0452  € 0,14850  € 0,5745  +€ 0,426  + 74,1 %  

Elektriciteit enkel  
ex BTW 

€ 0.0512  € 0,17470  € 0,6588  + € 0,4841  + 73, 5%  

Gas  
ex BTW 

€ 0,1920   € 0,7232  € 1,9763  + €1,2531  + 63,4 %  

Vaste Leveringskosten    € 3,75 
per maand  

€ 4,75 per 
maand  

€ 1,00  + 21,1 % 

Onze energiecontracten lopen via Sportstroom, zodat we kunnen meeliften op de slagkracht van gezamenlijk inkopen

4.Financiën
Als vereniging hebben we 3 inkomstenbronnen: Contributie, Baromzet en Sponsorinkomsten. Deze 
staan alle drie onder druk. (Hieronder lichten we toe waarom en wat de verwachtingen zijn op de 
korte en middellange termijn.)
In combinatie met de voor ons ontzettend hoog oplopende energiekosten zitten we daardoor in een 
financieel lastige positie. De onzekerheid wat de kosten gaan doen in de nabije toekomst maken het 
lastig om een inschatting te maken voor de aankomende jaren.

Contributie
Hierboven is al benoemd dat we te maken hebben met meer opzeggingen. Dat heeft te maken met 
de trends in de maatschappij, maar is versterkt door Corona. Doordat we lange tijd niet of slechts 
zeer beperkt met elkaar hebben kunnen sporten, is de binding met de club verminderd. Zeker ook 
omdat de sociale activiteiten die je als club organiseert, bijna twee jaar helemaal niet hebben kunnen 
plaatsvinden. 

Daarnaast hebben we in Corona-tijd ook veel minder nieuwe leden kunnen werven, omdat er maar 
beperkt gesport kon worden en omdat we geen wervingsactiviteiten hebben kunnen organiseren.

Deze twee trends maken dat we nu te maken hebben met een aflopend ledenaantal. Gelukkig zien 
we dat, nu alles weer normaal is,  nieuwe jeugdleden de weg naar Hockey Heeze weer weten te 
vinden. Maar daarmee is het gat in het ledenaantal niet meteen weer hersteld.
Een lager ledenaantal heeft uiteraard consequenties voor het totaal aan contributie dat we 
ontvangen.

De contributie verhogen kan maar beperkt. We hebben daarvoor nauwelijks speling. We willen 
toegankelijk blijven voor de jeugd in onze gemeente en kunnen onze leden niet met een extra 
contributieverhoging belasten. We zitten hierbij aan al de max. In vergelijking met andere 
verenigingen in de regio. We hebben dit jaar daarom ook maar een kleine contributieverhoging 
doorgevoerd om een gedeelte van de inflatie op te kunnen vangen (4%), maar hoger is echt niet aan 
de orde zonder leden te verliezen.

Barinkomsten
Ook deze staan onder druk. Na een lange coronatijd weten gelukkig steeds meer mensen de weg 
naar de club en de bar te vinden, echter krijgen we hier ook te maken met de hoge inflatie. De 
prijzen voor drank zijn al verhoogd. Ook hier zit een limiet aan wat we onze leden willen en kunnen 
vragen. Dat betekent dat de inkoopprijzen procentueel meer stijgen dan onze verkoopprijzen. 
Dezelfde bar-marge halen als voor Corona is daarom een lastige opgave.

We organiseren verbindende activiteiten op de club. Ten eerste om mensen te binden, aan de 
andere kant om de inkomsten te verhogen. 



Sponsorinkomsten
Ook de sponsorinkomsten zijn onder druk komen staan. Het was al lastig om vrijwilligers te vinden 
die hier energie in wilden steken, omdat het steeds meer tijd en moeite kost om nieuwe sponsoren 
te vinden. Door Corona is dit nog lastiger geworden met sterk afnemende sponsorinkomsten als 
gevolg.

Gelukkig is er met ingang van dit seizoen een nieuwe sponsorcommissie die enthousiast aan de slag 
is gegaan. Doel is om deze inkomstenbron substantieel te verhogen. Er zit weer groei in, maar 
bedrijven/ sponsoren zijn afwachtend en hebben zelf ook met onzekerheid te maken door de hoge 
inflatie en onzekere economische tijden.

Financiële situatie
Voor het seizoen 2022-2023 hebben we dus te maken met inkomstenbronnen die onder druk staan 
en sterk opgelopen energiekosten en inflatie. Uiteraard betekent dat dat we heel kritisch zijn op de 
overige kosten die we maken. We hebben echter niet heel veel knoppen om aan te kunnen draaien.  
We hebben er met het oog op de toekomst  voor gekozen om niet hard te gaan bezuinigen op de 
zaken die juist maken dat we onze leden aan ons kunnen binden en nieuwe leden kunnen werven. 
Daarom hebben we bijvoorbeeld onze trainerskosten wel iets verlaagd, maar hebben we daar niet 
diep in gesneden. Ook maken we heel bewust geld vrij om activiteiten voor en door onze leden te 
(laten) organiseren. Want juist de activiteiten die het club- en teamgevoel voeden, maken het 
verschil met bijvoorbeeld de sportschool.

Gelukkig verkeren we in de omstandigheid dat we reserves hebben waardoor we het ons kunnen 
permitteren om dit jaar een negatieve begroting te kunnen draaien. We moeten daarom ons eigen 
vermogen aanspreken. De jaarlijkse reservering voor het nieuwe clubhuis doen we wel, die voor de 
vervangingsvoorziening niet. 

Voor nu kunnen we dit verantwoorden vanwege de specifieke situatie van de combinatie van 
opkrabbelen na 2 zware Corona-jaren en sterk oplopende inflatie en energiekosten. Dit kan natuurlijk 
niet jaren achter elkaar zo gebeuren. 

Financiële mogelijkheden
De afgelopen jaren hebben we jaarlijks een bedrag apart gezet voor vervanging van ons clubhuis 
(ongeacht wel of niet doorgaan Plan Lambrek). Inmiddels bedraagt deze pot € 68.000 en groeit deze 
dit jaar naar €80.000. 
Daarnaast hebben we nog een vervangingsvoorziening getroffen. Deze hebben we afgelopen jaar 
niet aan kunnen vullen en dat zal ook dit jaar niet mogelijk zijn. 
Zoals hierboven al vermeld zal ons eigen vermogen dit jaar aangesproken worden en teren we dus 
verder in.

In de basis staan we er als Hockey Heeze financieel gezien goed voor: we hebben eigen vermogen, 
we hebben een substantieel bedrag gereserveerd staan voor een nieuwe accommodatie en hebben 
daarnaast ook nog een vervangingsvoorziening. 

Echter, we zijn op dit moment niet in staat om quitte te draaien op onze begroting zonder daarvoor 
ons eigen vermogen aan te spreken. En gezien de onzekere tijden waarin we verkeren zoals 
hierboven beschreven, maakt dat het op dit moment moeilijk te voorspellen is wanneer we onze 
voorzieningen weer aan kunnen vullen en ons eigen vermogen weer op kunnen bouwen. 

Daarnaast hebben we te maken met meerdere grote uitgaves die extra investeringen van ons vragen. 
Zelfs als we tot een situatie komen waarin het verantwoord is om aanspraak te doen op onze 



voorzieningen en eigen vermogen, zal dit nooit genoeg zijn om én een nieuwe accommodatie én een 
nieuw veld én de aanleg van LED-verlichting te financieren. 
 
Conclusie
Samenvattend heeft Hockey Heeze door de afgelopen jaren zorgvuldig financieel beleid te voeren 
een gezonde uitgangspositie gecreëerd. Dit maakt het mogelijk substantieel bij te dragen aan een 
grote investering. We staan op dit moment echter aan de vooravond van drie grote investeringen die 
gedaan moeten worden (vervanging veld, nieuwe accommodatie en LED-verlichting). Ondanks de 
gezonde financiële positie is dat erg veel gevraagd.

Zeker doordat door de nasleep van Corona en de enorm hoge inflatie de vanzelfsprekendheid om elk 
jaar te groeien in vermogen en reserveringspotjes is verdwenen. Het is onzeker wanneer we weer op 
het punt zullen zijn dat we makkelijk  jaarlijks ons eigen vermogen en onze reserveringen kunnen 
laten groeien. Dat maakt dat het inzetten van de bestaande reserves en eigen vermogen op dit 
moment een risico is dat we alleen zullen nemen als het volledig verantwoord is. 

5.Vervanging veld

Accommodatiebeleid gemeente Heeze-Leende
Een passend citaat uit het het accommodatiebeleid

“In onze lokale samenleving gaat het om mensen en niet om stenen. Gebouwen en voorzieningen zijn 
geen doel op zich, maar dienen er voor om waardevolle activiteiten, als elkaar zinvol ontmoeten, 
sport te beoefenen of onderwijs te ontvangen, onder dak te brengen. Goede accommodaties zijn van 
belang voor de veerkracht en de vitaliteit van onze samenleving en dragen positief bij aan het 
gemeenschapsgevoel van de inwoners van Heeze-Leende”.

De aanleg van een nieuw waterveld sluit natuurlijk naadloos aan bij deze insteek en het 
behouden/stimuleren van vitaliteit in onze gemeente. De aanleg van een waterveld biedt 
mogelijkheden voor ouderen, of andere doelgroepen, om gedurende de dag, als de velden niet 
gebruikt worden, bespeeld te worden. 

6. Huidige stand van zaken en advies velden KNHB

Op dit moment hebben we de beschikking over een zand en een semi waterveld. Het zandveld is een 
veld met een nodige beperkingen. De demping is slecht, het zand en de structuur zorgt voor 
schaafwonden bij valpartijen en de ervaring leert ons ook dat er meer blessures op ontstaan dan bij 



een semi-waterveld of een waterveld. Daarnaast is er in de lengterichting sprake van een te groot 
hoogteverschil, wat belemmerend werkt tijdens het spelen hierop. 
Er is onderzoek gedaan naar de staat van het veld en het is aan vervanging toe. (Zie 
beoordelingsadvies SWECO en notitie schouw velden). 
Zij komen tot de volgende conclusie. Bij het vernieuwen van velden worden er geen (of bij hoge 
uitzondering) opnieuw zandvelden aangelegd. (zie tabel hieronder)
Semi-watervelden worden afgeraden i.v.m. de hoge onderhoudskosten. Argumenten, adviezen 
worden uitgebreid beschreven in onderstaande documenten vanuit de KNHB: 

Notitie velden KNHB : Link naar document
Notitie velden KNHB Laatste update: Link naar document Toetsingskader: rekening gehouden met 
maatschappelijke ontwikkelingen en trends;

Overzicht velden omliggende verenigingen
In de tabel hieronder staat een overzicht van de soorten velden die er op dit moment bij de 
verschillende verenigingen in onze regio liggen.

Club Waterveld Semi-Waterveld Zandveld Totaal velden 
HOD-Valkenswaard 2 1 1 4 
Geldrop 1 2 1 4 
Oranje Rood 4 1 3 8 
Nuenen* 2   1 3 
Gemert 1 2   4 
Weert 2   1 3 
HCAS- Asten   2   2 
SON 1 2   3 
Basko-Veldhoven 1 2   3 
Heeze   1 1 2 
Eindhoven** 1   3 4 
Helmond 2   2 4 
DVS-Aalst   1 ½ 8  tallen 1,5 
Cranendonck*** 2023/2024   2 2 
St Oedenrode 1   1 2 
Oirschot 1   1 2 
Concordia 3     3 
Best****   2 1 3 
Totaal 22 16 18 56 
Percentage geheel 39,3 % 28,6 % 32,1 % 100% 
 
*Nuenen, bezig met het vervangen van ons zand ingestrooid veld naar waterveld. Maar door recente 
ontwikkelingen zijn we nu samen met de gemeente aan het kijken naar vervanging door een non-
infill veld i.p.v. een waterveld. 
**HC Eindhoven gaat van een waterveld de toplaag vervangen en één zandveld naar een waterveld 
ombouwen. 
***HC Cranendonck gaat een zandveld vervangen door een waterveld. 
****HC Best gaat op korte termijn twee semi-watervelden vervangen door 2 watervelden. 
Gesprekken met gemeente zijn in vergevorderd stadium.  

https://drive.google.com/file/d/1uhQiuFkghhK04_hBZxX2fAKLUooiTNof/view?usp=sharing
https://drive.google.com/file/d/1uhQiuFkghhK04_hBZxX2fAKLUooiTNof/view?usp=sharing


Er zijn op dit moment geen clubs in de omgeving die nog een zandveld aanleggen. 

6.Extra Kansen voor in de nabije toekomst

Bevordering breedtesport en beweegparticipatie inwoners
De aanleg van een waterveld biedt ouderen in onze gemeente ook een mogelijkheid om te sporten. 
Het veld wordt gedurende de dag, nauwelijks gebruikt en zou hierin als locatie kunnen dienen voor 
lokale sportinitiatieven voor ouderen. (Walking hockey, groepstraining enz.).
De dempende werking van een waterveld biedt ouderen een veilige plek om te sporten. Zowel bij 
belasting van spieren/ gewrichten als de valdempende ondergrond bij mogelijke valpartijen.

 


